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 بسم الله الرحمن الرحيم יו"ר נזאר

 06.01.2024ישיבה מן המניין 

 .06.02.2024מס' ישיבה שלא מן המניין אישור פרוטוקול . 1ף סעי

 מאושר פה אחד  הטהחל

 .07.02.2024מניין מס' הלא מן שישיבה  אישור פרוטוקול . 2סעיף  נזאר יו''ר

 מאושר פה אחד  החלטה

חבר המועצה אמיר אבו הלאל הגיש שאילתות, תשובה לשאילתות קיבל : 7הקדמנו סעי  נזאר יו''ר
 כתב, בבקשה היועץ המשפטי.ב

שתי שאילתות כדי שיהיה מודע לכולנו חוזרים על כך, חבר מועצה מאושר לו שישאל רק  מקדאד
מגיש להיות עניינית וקצרה, התשובה תהיה מראש המועצה בכתב  ולא יותר, השאלה צריכה

  בפני כל החברים. תאותו לחבר וגם משיב על השאילתו

 יש אפשרות לדיון חסיב

 לא אין דיון, הישיבה תהיה מן המניין מקדאד

 מה לגבי שאילתות של היום חסיב

 מה שראיתי זה מצריך דיון  מקדאד 

 מספיק התשובה שקיבל חסיב

 אם רוצה דיון צריך להביא לסדר יום אבל לא כשאילתות  מקדאד

 בקשר לשאילתות מופיעות בוואצאפ שלח אותם אמיר  נזאר

תכנוני, תוכניות עתידיות, צווי הריסה  בה בשכונת אלמנסורה, מצ. צוי ההריס1שאילתה 
, מתבקשת נוכחות מהנדס המועצה אשר ייתן סקירה מליאה וכללית למצב הקיים הקיימים

 ומתן הנחיות לתושבים להתמודד עם צווי ההריסה יעוץ וליווי.

 אבו חוסיין

ואושרה בתנאים אפשרה שדאר  2021עד שנת  2014משנת  ילההתחש כוללניתההתוכנית  מחמוד עיסא 
אבו מנסורה ייכנסו לתוך הקו הכחול והפיתוח הכללי שנתבקש בזמנו לכן המחשבה של 
המועצה הייתה פתיחת הכפר לכיוון מזרח לצורך קליטת אלמנסורה וזאת הייתה המטרה 

)ולא הייתי נוכח(  2014העיקרית, כל הדיונים שהתקיימו מול הוועדה המזרחית משנת 
אחרי שהתכנית עברה שתי ועדות היגוי שהיה מאוד קשה לשנות, כל  2015תיים בסוף והס

 פוצעה במסגרת התכנית הנ''ל.עיקרון או כל תכנון או כל הרחבה ש

קיבלתי את התפקיד כמהנדס המועצה והתחלנו ללמוד את התכנית מחדש  2026בשנת 
ות שמצאנו בבדיקה וראינו לנכון להפסיק את הטיפול בתכנית עד שנטפל בכל הבעי

המעמיקה לכל הנושאים אם זה מבחינה תכנונית או אזורית או שטחית שלא נכנסו במסגרת 
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 .2014הקו הכחול  לעומת הבתים הקיימים הבנויים מלפני שנת 

 

הצלחנו לשנות חלק יחסית גדול מהבעיות ונשארו כמעט שליש מהבעיות העיקריות שהיינו 
 וזית לאחר הפקדה בתנאים.אמורים לדון בהם מול הועדה המח

בזמן זה הולנת''ע החליט להוציא את שכונת אלמנסורה מהקן הכחול של התכנית ואישור 
 . 6/11תיקון תמ''מ 

כתוצאה מזאת ולאחר הוויכוחים בנינו לבין הועדה המחוזית עם התעקשות טוטלית 
לועדה  והתעמלות מהבעיות שהעלינו החלטנו להקפיא את התכנית וללכת לכיוון הערר

 וניתן פתרונות לכל הבעיות שהועלו. וארצית על מנת שנוכל להשיג מטרותינ

 מה הטענות שלהם  חסיב 

במסגרת הבקשות שלנו לשינויים ביקשנו להכניס את כל הבתים הקיימים שנבנו מאז שנת   מחמוד
תחת הוראות  כוללניתולהכניס אלמנסורה גם איך שהייתה מופיעה בתכנית ה 2018

ות, ולהציע את השטח )אלמנסורה( כשטח טיירות ונופש לצורך הכשרת הבתים מיוחד
 הקיימים. 

והמחוז, הוצג בפניהם את כל נערך סיור כללי עם נציגים מהוטמ''ל וממשרד השיכון 
 שנה. 70או  60הבקשות שלנו והדגשנו במיוחד על שכונת אלמנסורה שהיא קיימת מאז 

יות הרלבנטיות ובמיוחד תשתיות חשמל אשר כל כמו כן שהשכונה מתפקדת עם כל התשת
כך קשה להתעלם ומשכונות קיימים עם תפקוד מלא ולאיים את השכונה תחת כותרת 

 הריסה.

לאחר שהגענו למתווה סתום נאלצנו להגיש ערר לצורך פתרון לכל הבעיות שהעלינו אם זה 
כי מדובר מבחינת הבתים שלא הכניסו אותם במסגרת התכנית או איזון למתחמים 

בהפרשות משמעותיות שעברו מעבר לאחוז המותר. יש לציין שעלות התכנית הוטמלית 
שהתחלנו בה מלפני שנתיים לצורך מתן פתרונות לכל נקודות אלו ואחרי שהחליט הוטמ''ל 
לא לשתף אתנו פעולה ולעמוד על החלטת הועדה המחוזית ולא לשנות או לתת מענה 

 .2021ת הערר שנת לבקשות שלנו נאלצנו להגיש א

 ומאז לא קיבלנו שום 16.07.203עד , המשך דיון 16.03.2023הדיון הראשון התקיים בתאריך 
תשובה מהם. בעקבות הלחצים שעוברת הועדה הארצית וטיפול בהרבה תיקים ולפי המידע 

נחנו כמועצה לא חכינו עד קבלת תשובה אתיקים,  744 -שקיבלנו שהם מטפלים מעבר ל
במלואו  10ומתחם  8/9ון מפורט המשכנו לתכנן עוד מתחמים נוספים, מתחם בהמשך תכנ

 ושאר המתחמים שהתחלנו בהם מקודם. 

 1102ומתחם הוטמ''ל עארה, תמ''ל  6/7/2מחכים עד קבלת תשובה מערר כמו מתחמים 
 בגדלים מאוד משמעותיים מבחינת השטח.

המחוז ולהגיע אתם להסכמות  לציין שדר' נזאר הציע הצעה מאוד טובה שננסה לשבת עם
 לפני מתן תשובה לערר ואם נגיע להסכמה מושכים אז את הערר.

 נקבעה ישיבת תיאום תכנון וציפיות מול יושבת ראש המחוז גב' רותי שוורץ ואנחנו מקווים
שנגיע להסכמות כי מדובר בנקודות מעבר לשכונת אלמנסורה שאנחנו אמורים להעלות 

 להגיע להסכמות.אותם מול יושבת הראש ו
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 עדכון לגבי בקשות לשינויים בתכנית

במסגרת הבקשות שלנו לשינויים בתכנית, ביקשנו להכניס את כל הבתים שנבנו מאז שנת 
 ולשלב את שכונת אלמנסורה בתכנית הכוללנית תחת הוראות מיוחדות. כמו כן, הצענו 2018

 ת הבתים הקיימים. ונופש לצורך הכשר ותרתיילהקצות את שטח אלמנסורה כשטח ל

נערך סיור עם נציגים מהוועדה לתכנון מחוזי וממשרד השיכון והמחוז, שבו הוצגו הבקשות 
דת עם שנה ומתפק 60-70שלנו והודגש במיוחד מצב שכונת אלמנסורה, שהיא קיימת מזה 

תשתיות מלאות, כולל תשתיות חשמל. דנו בקשיים שיש בניהול שכונה פעילה עם תשתיות 
 ובחשיבות למנוע את הריסתה.מוכנות 

 לאחר דיונים עם נציגי הוועדה והגעתנו למבוי סתום, היינו נאלצים להגיש ערר כדי לפתור
את הבעיות שהועלו, כולל הכנסת הבתים לתכנית ואיזון המתחמים כדי לעמוד במגבלות 
ההפרשות המותרות. יצוין כי התכנית שהתחלנו לעבוד עליה לפני כשנתיים לא זכתה 

שיתוף פעולה מהוועדה, שעמדה על החלטות הוועדה המחוזית ללא שינוי או מענה ל
 . 2021לבקשות שלנו. בעקבות כך הוגש הערר בשנת 

. מאז לא 16.07.2023הדיונים נמשכים עד ו, 16.03.2023-הדיון הראשון בענייננו התקיים ב
של תיקים )עבור  התקבלה תשובה מהוועדה. לנוכח העומס על הוועדה וטיפול בכמות רבה

תיקים(, החלטנו לא לחכות לתשובה הסופית, והמשכנו בתכנון של מתחמים  744מעל 
 .10ומתחם  8/9נוספים, כולל מתחם 

ומתחם הוטמ"ל עארה, כמו גם  6/7/2כרגע אנו ממתינים לתשובות על הערר עבור מתחמים 
ע להסכמות עם (. דר' נזאר הציע לנסות ולהגי1102לתכנית המתאר המקומית )תמ"ל 

 הוועדה המחוזית לפני קבלת תשובה לערר. 

במקרה של הסכמות, ניתן יהיה למשוך את הערר. ישיבת תיאום תכנון וציפיות נקבעה מול 
יושבת ראש המחוז, גב' רותי שוורץ, ואנו מקווים להגיע להסכמות שיאפשרו לנו להתקדם 

 בנושאים שנדונו, מעבר לשכונת אלמנסורה.

 

 אזרח

 עיכוב התכנית  סיבת

 בישיבה שנערכה בחיפה עם ראש המועצה הקודם, מודר, הובהר כי עיכוב התכנית נובע
לו כי עיריית תל אביב מתביישת להגיש בקשה עבור כמות אדמות כה גדולה, מהבקשה ש

שכן גם היא לא מבקשת כמות כזו. היקף הבקשה שלנו נתפס כה גדול ואפילו עיריית תל 
 מויות כאלו, מה שתרם לעיכוב ולבעיה בתהליך.אביב אינה מבקשת כ

 אתה מתכוון שאחת הסיבות שגרמה לנזק, הוא הבקשה הגדולה, לזה אתה מתכוון? אמיר

 כמות אדירה שצריכה שנים על גבי שנים בשביל לבקש בקשה זו,  אזרח

להתייחס לנושא. יש לנו את בית אלנזיה שנהרס, וכולכם מכירים אותו היטב. בשנת ברצוני  עבד אלמונעם 
שילמתי עבור חומרי בניין כדי לבנות שם, ומאז אני תקוע. אחת הסיבות המרכזיות  2001

לכך היא נושא דאר אבו מנסור. אי ההתפשרות על תיק אבו מנסור היא הסיבה העיקרית 
. זה נחשב כהגנה עבור דאר אבו מנסור. בבקשה, תסתכלו לכך שאני לא יכול לבנות עד היום

על הנושא מנקודת מבט זו. אני ומר מחמוד עיסא יודעים כמה פעמים פניתי למועצה וכמה 
אני עוקב אחרי כל ההתפתחויות. מבחינתי, לאחר שהבית נהרס, עשינו מאמצים רבים, ולא 

דונם לכפר לעוד  4000להחזיר  היה שום ויתור על נושא דאר אבו מנסור. הבקשה שלי היא
 .שנה 30או  25
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ותי שוורץ. מה שאמר עבד אלמונעם רעם ו, 11/07/2024-הישיבה עם אלי רגב תתקיים ב נזאר 
היום הוא שהמצב התכנוני בכל הכפר עומד על הערר, והנקודה הכי חשובה בערר היא שהם 
רוצים להוציא את אלמנסורה מתחום השיפוט ומתחום התכנון. כאשר תחום השיפוט אושר 

ללה בו, והיא תחת שיפוט ערערה ועארה, ללא תחום רה נכ, כלל אלמנסו09/04/2024-ב
שיפוט גלילי. הנקודה השנייה היא שכאשר תיפתר בעיית הערר, ואנחנו עובדים על כך כדי 
לזכות את אלמנסורה, אז כשהיא תהיה תחת תחום השיפוט שלנו וכמו כן תחת תחום 

ד, שינוי יהיה שונה מאוהתכנון שלנו, נוכל לתכנן וליזום. המצב של אלמנסורה לפני ואחרי ה
מקצה לקצה. אם היא תהיה מחוץ לתחום ערערה, לא תהיה לנו האפשרות לתת שירותים 
ולא נוכל לקבוע שהיא שייכת לנו. אך כשאלמנסורה תהיה תחת תחום השיפוט שלנו ובסיום 

 .הערר לטובת התוכנית, המצב יהיה שונה לחלוטין, בעזרת השם

 אלמנסורה?שאלה מהי הסכנה באזור  טאלב 

 המצב הקיים בנוגע לתכנון אלמנסורה  נזאר

נכון להיום, אלמנסורה נמצאת ללא תכנון מסודר. יש לנו שטחי אדמה חקלאיים רבים, 
ולצורך אישורם לבנייה, יש לעמוד בשני תנאים עיקריים: התנאי הראשון הוא אישור 

התכנית הכוללנית  התכנית הכוללנית, והתנאי השני הוא הגשת תכנון מפורט. כל עוד
מעוכבת, לא ניתן להתקדם לשלב התכנון המפורט. לאחר השלמת השלב השני, ניתן יהיה 
להגיש בקשות להיתרי בנייה. במקרה של אלמנסורה, התכנית הכוללנית עדיין לא אושרה 
ויש בעיות בתכנון המורחב. הוועדה הארצית לתכנון ובנייה )הוֹלְנַת"ע( הוציאה את 

ץ לתכנון, למרות שהיא הוכרה קודם לכן כפרק מטרופוליני עם הוראות אלמנסורה מחו
מיוחדות המאפשרות תיירות, במטרה לשמר את המצב הקיים. המצב הנוכחי הוא חריג 
 מאוד, ואנו פועלים בכל דרך אפשרית כדי להגן על אלמנסורה ולא נוותר. בישיבה המתוכננת

 , אנו נילחם על השגת התוצאה הרצויה.11/07-ל

 הרחבת הפיתוח העירוני וסטטוס תכנית אלמנסורה מחמוד עיסא

המועצה פעלה להרחבת הפיתוח העירוני לכיוון מזרח, במטרה לכלול את שכונת אלמנסורה 
(. בנוסף, המועצה הרחיבה את תחום השיפוט שלה בכיוון זה 1102בתכנית המקומית )תמ"ל 

עשו בהתאם להסכמות עם נציגים כדי להכניס את השכונה לתכנית. כל הצעדים הללו נ
קודמים, כולל ליאת פלד, אשר תמכה ברעיון. למרבה הצער, הוועדה לנושאים תכנוניים 
עקרוניים בהוֹלְנַת"ע הוציאה את שכונת אלמנסורה מתחום התכנון, מבלי לספק הסבר ברור 

נית למועצה. ייתכן שמדובר בסיבה פוליטית ולא מקצועית, במיוחד לאור התמיכה הראשו
ברעיון קליטת אלמנסורה. נכון להיום, התכנית מעוכבת ואין התקדמות עד לקבלת תשובות 
ומענה לבקשות שלנו. השאלה העיקרית היא כיצד המועצה תתמודד עם הבעיה אם לא 

 נצליח להחזיר את אלמנסורה לתחום הפיתוח במסגרת הערר.

 ת?האם אין אפשרות לנקוט בפעולה כלשהי בנוגע להריסו אמיר

 זאת פוליטיקה של מדינה   נזאר

פן העתיד לצעירים בתים רבים נהרסו, ונראה כי קיימת תחושת אדישות כללית. מה צו אזרח
 שבתיהם נהרסים?

 בתים המיועדים להריסה. 40ברצוני לעדכן כי ישנם עוד  מחמוד עיסא
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שנתיים בתהליך. המאבק על אלמנסורה וההחלטה לא להגיש את התכנון גרמו לעיכוב של  נזאר
כתוצאה מכך, אזרחים החלו לבנות על אדמות חקלאיות, מה שהוביל להריסות. המשמעות 
היא שההריסות נובעות מהמאבק שלנו על הזכויות שלנו וההחלטה לא לוותר. אני חייב 

 לאשר את הכוללנית והתכנון כדי למנוע הריסות נוספות.

אלרשטה ולהקצות את החלק האמצעי אם המחוז הנחה אותי לקחת חלק עד אבו  אזרח
 פעול?איך תלאלמנסורה, 

אסכים לכך, אנחנו דואגים לאלמנסורה ואני הסברתי במחוז שזאת ארץ אבותינו ואנחנו לא  נזאר
 יוצאים משם אנחנו נלחם עד הסוף.

 אנחנו לא מאשימים אותך, אבל היה הרעיון שייקחו מאלמנסורה. אזרח

 . ואני קיבלתי את התפקיד2014ת התחילה משנת רק שתדע, התכני מחמוד עיסא

 זה לא הם שמתכננים את התכנית אזרח

למען ההבהרה, מחמוד עיסא אינו המתכנן של הפרויקט. התכנון נעשה על ידי המחוז,  מחמוד עיסא
והוועדה המחוזית היא זו שביצעה את מכרז התכנון ובחרה את המתכנן. כל הוויכוח התקיים 

וון שקיבלתי את לאחר סיום המפה, שנכנסה לשתי ועדות היגוי. לא הייתי נוכח שם, מכי
שהתחלתי בתפקיד, המפה כבר כ. 01/01/2014-עוד שהתכנון החל בב, 01/01/2016-התפקיד ב

עברה שתי ועדות היגוי. עם כניסתי לתפקיד, עצרתי את המפה למשך שנה וחצי, מה שגרם 
 200לחילוקי דעות ביני לבין מודר, בעיקר בגלל שמדובר היה בפארק מטרופוליני בגודל של 

 .שרובו היה מיועד להפקעה, שטח שקשה מאוד לאזן בתכנית דונם,

 ליני אין פיצוי לוקחים את החלקה ולא יהיה פיצוי במקביל.ולהסביר לך, פרק מטרופ נזאר

 לכן עצרנו את המפות.ש''ח כמו כלום  10,000קה כל אלה תשתיות לאומיות מקבל עבור חל מחמוד

. בבקשה, אבו חוסין, נשמח לשמוע 4התייחס לשאילתה השנייה, אמיר שואל בנוגע לכביש  נזאר
 .את תגובתך

נתקל בבעיה תקציבית לאחר סיום עבודת משרד התחבורה. חברת נתיבי ישראל  4כביש  מחמוד
רחובות. בזמנו, השרה ביקרה הודיעה שכל התקציבים מוקפאים להמשך תהליך הרחבת ה

, והיא הצליחה לקדם את הפרויקט. כשההצעה הוגשה 4ודרשה לקדם לפחות את כביש 
למשרד החוץ, הם ביקשו לאשר את כל מה שהוגש בזמנו כפי שהוגש. אנו הגשנו בקשה 

מיליון שקלים, אך  5להרחבת הכביש כולו וניסינו לקבל אישור לכך. קיבלנו תקציב של 
שזהו הקטע  –לל רק חלק מהכביש, מבית ספר אלהלאל עד העלייה של מראזקה התכנון כו

 המסומן לביצוע. 
ביקשנו לאשר את החלק השני לביצוע במסגרת התקציב המאושר, אך נאמר לנו שהחלק השני 
אינו מאושר. קבענו ישיבה עם פרג' פראג' וניסינו לשכנע אותם שנוכל להסתדר עם התקציב 

יק, נוסיף מתקציב המועצה. היה ויכוח בינינו, והם אישרו רק את המאושר, ואם לא יספ
הקטע המאושר. לאחר דיון נוסף בוועדה עירונית, גם שם לא אישרו את החלק השני. יחד עם 
דר' נזאר, ביקשנו ישיבה נוספת עם ראיק ונציגים מהוועדה שדנה בנושא התקצוב, כדי לנסות 

 יקט. לשכנע אותם לנצל את התקציב לכלל הפרו
במקביל, החלטנו להתחיל בשלב הראשון של הפרויקט. יש לנו כבר קבלן, מנהל פרויקט, 

הכל מוכן לביצוע בשלב הראשון. השאלה היא מה נוכל להשיג לשלב השני, וזה  –ומתכנן 
 .יתברר בעתיד
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 עד מכללת סכנין? 4כביש  טאלב

 2לא, אתה מדבר על כביש  מחמוד

 נזאר

, ראשית מותר רק 1950לצו המועצות  9 בית ספר טאהא חוסיין, לפי פרק 3 שאילה מס'
לחברי המועצה לשלוח שאילתות ולא לבא כח של סיעה, שנית לא יוגשו יותר משתי שאילתות 
מאת חבר המועצה לפני כל ישיבה מן המניין, שלישית רשאים חברי המועצה להגיש לראש 

 הרשות שאילתה בכתב.
 התשובה בקצרה: 

 נהלת ביה''ס היא עובדת משרד החינוך ולא עובדת של המועצה.מ .1
 לא ציינת מי המתלוננים ומהן התלונות נגד בית הספר או המנהלת. .2
טענתך ירידה בהישגים, לפי הבדיקה לפי הבדיקה שביצעתי מול המפקחת אזל, להפך  .3

שבשנים האחרונות הייתה עליה ואם אתה נכנס לשקיפות חינוכית רואים עובדתית 
 .שיש עליה

מנהלת בית הספר זכתה לברכה רבה על העשייה שלה ועל קידום ההישגים ומכתב  .4
ממשרד החינוך וממונה חטיבה צעירים ומנהל הבית ספר לאגף חינוך יסודי, משפחים 

 אותה כל הזמן העשייה שלה. 
 כמנכ"ל המועצה המקומית בחוזה 023276934 אישור מינויו של מר נדים מסרי ת.ז: 3 סעיף

 הפנים. רדמש בכפוף לאישור 85%אישי בשיעור 
 הצבעה.

 נוכחים מאושר פה אחד  הטהחל

נדים מעולה וכולנו אוהבים אותו ויש לו ראיה מקצועית אנחנו לא ישבנו עם יש לי שאלה,  מונעם
 נדים וזאת משרת אימון אתה משוכנע בבחירה? 

ים, שיש לו ניסיון וקורסים בניהול הנציג מטעם השר, שהוא גם מנכ"ל, התרשם מאוד. נד נזאר
רשויות, הרשים אותו במיוחד. הוא יודע את העבודה טוב מאוד. מאחלים לו הצלחה ומקווים 

 .שיצליח. כל עובד שלא מקיים את תפקידו ולא עומד בציפיות יידון בהתאם

 אני מגבה מונעם

 הצבעה עוד פעם נזאר

 נוכחים מאושר פה אחד  הטהחל

י חיפה מר' זכ -אישור מ''מ של דר' ניזאר אבו עקל בוועדה המחוזית לתכנון ובניה: 4סעיף  נזאר 
 אגבאריה.

 יש שאלות בקשר לזקי אגבאריה?

הוא היה ראש וועדת תכנון ובניה, מהנדס וסגן עיריית אום אלפחם בן אדם מקצועי ויש לו 
 ניסיון.

 הצבעה

 נוכחים חוץ מאמיר. מאושר פה אחד  הטהחל

חמד עירון מר' מ -: אישור מ''מ של דר' ניזאר אבו עקל בוועדה המקומית לתכנון ובניה5ף סעי נזאר 
 סאלח אבו ואסל.
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 הצבעה

 חוץ מאמיר ועבד אלמנעם. נוכחים מאושר פה אחד  הטהחל

אבראהים 
 אבו הלאל

 מונעם מתנגד?

לעבד, מאחל תפקיד זה אבל לא דנו בעניין והיה הסכם עם אבו א אמלאהיה מדובר שאני  מונעם
 הצלחה אבל לפכות דעתי אמרתי. 

יראס עירון מר' פ -: אישור מ''מ של מר' נאדר יונס בוועדה המקומית לתכנון ובניה6סעיף  נזאר 
 שיך עבד.

 הצבעה

 חוץ מאמיר. נוכחים מאושר פה אחד  הטהחל

 يعطيكم العافية  נזאר יו''ר

 
ננעלה  :18שעה הישיבה  29 

 

 אבו עקל נזאר  שירין אבו ואצל

 ראש המועצה המקומית  עורכת פרוטוקול

 


